

## سياسة توزيع الأرباح شركة الكروم العمانية ش.م.ع.

### **أولاً: المقدمة:**

حرصاً من شركة الكروم العمانية ش.م.ع. على تعزيز الشفافية والإفصاح، ودعم المستثمرين في اتخاذ قراراتهم الاستثمارية، وامتثالاً لمتطلبات التعميم رقم (2025/3) الصادر عن بورصة مسقط بشأن إعداد سياسة توزيع الأرباح للشركات المدرجة، فقد تم إعداد هذه السياسة وفقاً للدليل الإرشادي المعتمد، بما يوضح نهج الشركة في التعامل مع توزيعات الأرباح.

### **ثانياً: اعتماد السياسة:**

تم اعتماد هذه السياسة بقرار من مجلس إدارة الشركة في اجتماعه المنعقد بتاريخ (15 فبراير 2026)، وتصبح نافذة اعتباراً من تاريخ اعتمادها، على أن يتم الإفصاح عنها عبر القنوات النظامية المعتمدة، وذلك من خلال الموقع الإلكتروني الرسمي للشركة وموقع بورصة مسقط.

### **ثالثاً: الغرض من السياسة:**

تهدف هذه السياسة إلى توضيح الإطار الذي تعتمد عليه الشركة في توزيع الأرباح، بما يحقق توازناً مناسباً بين توفير عائد مجزٍ للمساهمين من جهة، والمحافظة على الاستقرار المالي ودعم استدامة أعمال الشركة وخططها المستقبلية من جهة أخرى.

### **رابعاً: نطاق التطبيق:**

تسري هذه السياسة على جميع أشكال توزيعات الأرباح التي قد تقررها الشركة، سواء كانت توزيعات نقدية أو أسهماً مجانية أو أي شكل آخر من أشكال التوزيع المسموح بها قانوناً، وذلك لضمان وضوح وتوحيد آلية التعامل مع جميع أنواع التوزيعات.

### **خامساً: الإطار النظامي:**

تم إعداد هذه السياسة استناداً إلى أحكام قانون الشركات التجارية العماني ولوائحه التنفيذية، ومتطلبات هيئة الخدمات المالية، وقواعد الإفصاح، إضافةً إلى النظام الأساسي للشركة، وبما يضمن الالتزام الكامل بالأطر النظامية المعمول بها في سلطنة عمان.

#### سادساً: نية توزيع الأرباح:

تقوم الشركة بتحديد نيتها بشأن توزيع الأرباح من عدمه على أساس سنوي، وذلك بعد دراسة نتائجها المالية ومركزها المالي وقدرتها على الوفاء بالتزاماتها، مع مراعاة عدم الإضرار بالسيولة أو الاستدامة التشغيلية.

#### سابعاً: فترة توزيع الأرباح:

تعتمد الشركة توزيع الأرباح على أساس سنوي كنهج عام، ما لم يَرِ مجلس الإدارة، في ضوء الظروف المالية أو التشغيلية، اعتماد دورية مختلفة بما يخدم مصلحة الشركة ومساهميها. وتقوم الشركة بالإفصاح سنوياً في حال توزيع أرباح للمساهمين أو عدم توزيعها.

#### ثامناً: استراتيجية توزيع الأرباح:

يجوز للشركة توزيع الأرباح على شكل توزيعات نقدية، أو أسهم مجانية، أو مزيج منهما، ويتخذ القرار في هذا الشأن بناءً على تقييم مجلس الإدارة للأداء المالي، والتدفقات النقدية، ومتطلبات النمو والاستثمار.

#### تاسعاً: الاعتبارات المالية:

يراعي مجلس الإدارة عند اقتراح توزيع الأرباح عدة عوامل مالية، من بينها صافي الأرباح المحققة، والتدفقات النقدية المتاحة، ونسب المديونية، والالتزامات الحالية والمستقبلية، بما يضمن عدم تأثير التوزيع سلباً على المركز المالي للشركة.

#### عاشراً: استراتيجية النمو والاستثمار:

تسعى الشركة إلى تحقيق توازن بين توزيع الأرباح على المساهمين وإعادة استثمار جزء من الأرباح لدعم خطط التوسع والنمو، خاصة في المشاريع التي تعزز القيمة طويلة الأجل للشركة.

#### الحادي عشر: الإفصاح عن التوزيعات:

يشمل إعلان توزيع الأرباح، في حال إقراره، الإفصاح عن نسبة التوزيع وقيمه، وتاريخ الإعلان، وتاريخ الاستحقاق، وتاريخ التداول بدون حق، وتاريخ صرف الأرباح، بما يضمن وضوح المعلومات لجميع المساهمين.

## الثاني عشر: قنوات الإفصاح:

تفصح الشركة عن سياسة توزيع الأرباح وأي قرارات متعلقة بها من خلال موقعها الإلكتروني الرسمي، والموقع الإلكتروني لبورصة مسقط، والتقارير السنوية، إضافةً إلى إدراجها ضمن جدول أعمال أول اجتماع للجمعية العامة.

## الثالث عشر: اعتماد التوزيعات:

يختص مجلس إدارة الشركة باقتراح توزيعات الأرباح، على أن تخضع هذه التوزيعات لاعتماد الجمعية العامة العادية وفقاً للأنظمة المعمول بها.

## الرابع عشر: مبررات سياسة توزيع الأرباح:

تعكس هذه السياسة التزام الشركة بإدارة توزيعات الأرباح بصورة متوازنة تراعي ظروفها المالية والتشغيلية، والظروف الاقتصادية والصناعية المحيطة، بما يحافظ على مصالح المساهمين ويعزز الثقة في الأداء المستقبلي للشركة.

## الخامس عشر: المراجعة والتعديل:

تخضع هذه السياسة للمراجعة الدورية من قبل مجلس الإدارة، ويجوز تعديلها عند الحاجة، على أن يتم الإفصاح عن أي تعديل وفق متطلبات بورصة مسقط والجهات الرقابية ذات العلاقة.

## السادس عشر: الإخلاء من المسؤولية:

لا تمثل هذه السياسة التزاماً ثابتاً بتوزيع الأرباح، إذ يخضع أي توزيع لإستراتيجية النمو والإستثمار المذكورة في البند (عاشر) وكذلك لمبررات سياسة توزيع الأرباح المذكورة في البند (الرابع عشر) ولموافقة الجهات المختصة وتوافر الظروف المالية المناسبة.

اعتمدت في اجتماع مجلس الإدارة الأول لعام 2026 بقرار رقم (2026/1/7) بتاريخ 15

فبراير 2026



شركة الكروم العمانية  
Oman Chromite Company  
C.R. :3133214

توقيع رئيس المجلس

## **Dividend Policy**

### **Oman Chrome Company SAOG**

#### **First: Introduction:**

In order to enhance transparency and disclosure, and to support investors in making their investment decisions, and in compliance with the requirements of Circular No. (3/2025) issued by the Muscat Stock Exchange regarding the preparation of the dividend policy for listed companies, this policy has been prepared in accordance with the approved guideline, which clarifies the company's approach to dealing with dividends.

#### **Second: Adoption of the Policy:**

This policy was approved by a decision of the Board of Directors of the Company in its meeting held on (15 February 2026), and will be effective from the date of its approval, provided that it is disclosed through the approved regulatory channels, through the company's official website and the Muscat Stock Exchange website.

#### **Third: The Purpose of the Policy:**

This policy aims to clarify the framework on which the company relies in distributing dividends, in order to achieve an appropriate balance between providing a rewarding return to shareholders on the one hand, and maintaining financial stability and supporting the sustainability of the company's business and future plans on the other hand.

#### **Fourth: Scope of Application:**

This policy applies to all forms of dividends that the Company may determinate, whether cash dividends, bonus shares or any other form of distribution permitted by law, in order to ensure clarity and uniformity in the mechanism for dealing with all types of distributions.

#### **Fifth: The Statutory Framework:**

This policy has been prepared in accordance with the provisions of the Oman Commercial Companies Law and its implementing regulations, the requirements of the Financial Services Authority, the Disclosure Rules, as well as the Company's Articles of Association, and to ensure full compliance with the regulatory frameworks in force in the Sultanate of Oman.

**Sixth: Intention to distribute profits:**

The Company determines its intention to distribute dividends on an annual basis, after examining its financial results, financial position and ability to meet its obligations, taking into account that liquidity or operational sustainability are not compromised.

**Seventh: Dividend Distribution Period:**

The Company adopts the distribution of dividends on an annual basis as a general approach, unless the Board of Directors, in light of financial or operational circumstances, deems it necessary to adopt a different periodicity in the interest of the Company and its shareholders. The Company discloses annually in the event of a dividend distribution to the shareholders or non-distribution.

**Eighth: Dividend Distribution Strategy:**

The Company may distribute dividends in the form of cash dividends, bonus shares, or a combination thereof, and a decision in this regard shall be made based on the Board of Directors' assessment of financial performance, cash flows, and growth and investment requirements.

**Ninth: Financial Considerations:**

In proposing dividends, the Board of Directors takes into account several financial factors, including net profits realized, available cash flows, debt ratios, and current and future liabilities, to ensure that the distribution does not adversely affect the Company's financial position.

**Tenth: Growth and Investment Strategy:**

The company seeks to strike a balance between distributing dividends to shareholders and reinvesting a portion of the profits to support expansion and growth plans, especially in projects that enhance the company's long-term value.

**Eleventh: Disclosure of Distributions:**

The dividend announcement, if approved, shall include the disclosure of the distribution percentage and its value, the date of the announcement, the maturity date, the date of unauthorized trading, and the date of disbursement of dividends, in order to ensure clarity of information for all shareholders.

**Twelfth: Disclosure Channels:**

The Company discloses the dividend policy and any related decisions through its official website, the Muscat Stock Exchange website, and the annual reports, in addition to its inclusion in the agenda of the first General Assembly meeting.

**Thirteenth: Approval of Distributions:**

The Company's Board of Directors shall have the competence to propose dividends, provided that such distributions shall be subject to the approval of the Ordinary General Assembly in accordance with the applicable regulations.

**Fourteenth: Justifications for the Dividend Distribution Policy:**

This policy reflects the Company's commitment to managing dividends in a balanced manner that takes into account its financial, operational, economic and industrial conditions, in order to preserve the interests of shareholders and enhance confidence in the Company's future performance.

**Fifteenth: Revision and Amendment:**

This policy is subject to periodic review by the Board of Directors and may be amended if necessary, provided that any amendment is disclosed in accordance with the requirements of the Muscat Stock Exchange and the relevant regulatory authorities.

**Sixteenth: Disclaimer of Liability:**

This policy does not represent a fixed commitment to dividends, as any distribution is subject to the growth and investment strategy mentioned in clause (ten), as well as the justifications of the dividend policy mentioned in clause (fourteen), the approval of the competent authorities and the availability of appropriate financial conditions.

**Approved in the first meeting of the Board of Directors for the year 2026 by Resolution No. (7/1/2026) dated 15 February 2026**

  
**Board Chairman Signature**



شركة الكروم العمانية  
Oman Chromite Company  
C.R. :3133214